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 XIX Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego III kadencji 
 

Protokół z dnia 23 czerwca 2009 roku 
 

nr XIX/09 
 

XIX Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego odbyła się w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego 
we Wrocławiu, przy ul. Sukiennice 9. 
Zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło w niej dwudziestu jeden radnych.  
Z powodu spóźnienia Wiceprzewodnicząca Rady Zuzanna Smereka uczestniczyła w obradach 
od punktu 4, zaś radni: Piotr Chmurzyński i Tomasz Mielczarek od punktu 6 w porządku sesji. 
 
 

Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 

O godz. 10.00 Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność zwołania obrad i otworzył XIX 
Sesję. Powitał radnych i przybyłych gości. 
  
Punkt 2.  Przyjęcie porządku XIX Sesji 
 

Nie wniesiono uwag do przedstawionego porządku Sesji. 
Porządek XIX Sesji przyjęto jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
Punkt 3.  Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Nikt nie wniósł uwag do przedłoŜonego protokołu. 
 
Protokół z XVIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 28 kwietnia 2009 roku został 
przyjęty większością 17 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się. 
 
Punkt 4.  Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Zarządu  
                Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Szczykutowicz zapowiedział przerwę wakacyjną do pierwszej dekady 
września. Zaznaczył jednak, Ŝe, gdyby pojawiła się konieczność podjęcia uchwały 
o sprzedaŜy mienia, zostanie zwołana sesja nadzwyczajna. 
Następnie Przewodniczący poinformował o wyróŜnieniu Powiatu Wrocławskiego nominatem 
do Dolnośląskiego Klucza Sukcesu za 2008 rok, jakie miało miejsce podczas uroczystości 
w dniu 20 czerwca br. w Głogowie. 
Przewodniczący poinformował teŜ o wpłynięciu do Rady Powiatu pisma byłej głównej  
księgowej PZS Nr 1 w KrzyŜowicach pani Danuty Zawiszy, w którym zawarte są zarzuty pod 
adresem dyrektora Adama Gardynika. Zapowiedział, Ŝe zapozna Radnych z tą sprawą w 
punkcie: Wnioski i oświadczenia. 
 
Informacje Zarządu Powiatu przedstawił Starosta Wąsik, uściślając na wstępie informację 
przekazaną przez Przewodniczącego Rady (w sprawie sprzedaŜy mienia po zlikwidowanym 
ZSO w Sobótce przy ul. Zamkowej), iŜ stosowna uchwała została juŜ podjęta. Niemniej po 
podziale geodezyjnym i wyodrębnieniu działek moŜe zajść potrzeba sprzedaŜy na rzecz 
dotychczasowych najemców. W tej sytuacji, aby uniknąć dodatkowych kosztów, konieczne 
będzie podjęcie przez Radę uchwały. 
Następnie Starosta poinformował, Ŝe na skutek braku odpowiednich zapisów w nowej 
ustawie o pomocy społecznej zaszła konieczność przeniesienia dwudziestu pensjonariuszy 
Domu Pomocy Społecznej w Borzygniewie do innych placówek. Przepisy nie dopuszczają 
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bowiem moŜliwości podpisania przez Powiat umowy ze spółką jawną, która prowadzi obecnie 
placówkę niepubliczną w Borzygniewie i pozostawienia w niej pensjonariuszy. 
 
Punkt 5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu  
                inwestycyjnego 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie uzasadnienia do przedłoŜonego projektu 
uchwały Wicestarostę I. Słomę. 
Projekt uchwały dotyczy zmiany w zakresie finansowania zadania: budowa siedziby 
Starostwa Powiatowego we Wrocławiu przy ul. Kościuszki. Zmiana ta wynika 
z niewykorzystania całości planowanych środków finansowych w roku 2008. Niewykorzystana 
kwota 245.132,- zł zostaje zabezpieczona w budŜecie na rok 2009. Ogólna kwota nie zmienia 
się. 
 
Głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu inwestycyjnego została 
podjęta większością 13 głosów „za” przy 6 wstrzymujących się. 
 
Punkt 6. Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego na 2009 rok 
 
Uzasadnienie do przedłoŜonego projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu. 
Projektowane w dniu dzisiejszym zmiany dotyczą wprowadzenia do budŜetu Powiatu 
ponadplanowych dochodów, w tym: dochodów placówek oświatowych, dotacji z gmin na 
utrzymanie wroSIP-u oraz na realizację zadania wykonania ortofotomapy. Ponadto 
wprowadza się kwotę 30.689,- zł z Fundacji Rozwoju Systemu Edukacji na projekt Polsko-
Litewskiego Funduszu Wymiany MłodzieŜy, który będzie realizowany w Powiatowym Zespole 
Szkół nr 3 w Sobótce. 
Odpowiednio po stronie wydatków, w związku z podjętą uchwałą zmieniającą wpi, zwiększa 
się kwota przeznaczona na zadanie budowy nowej siedziby Starostwa. Zwiększa się teŜ 
wydatki przeznaczone na realizację przedsięwzięcia „Koncerty Ziemi Wrocławskiej”. Ponadto 
zwiększa się wydatki w dziale administracji w kwocie 2.680,- zł w związku z przystąpieniem 
Powiatu Wrocławskiego do projektu pn. „Program doskonalenia usług publicznych 
w urzędach Dolnego Śląska i Małopolski z wykorzystaniem doświadczeń Urzędu Miasta 
w DzierŜoniowie”. 
Skarbnik zgłosiła następnie autopoprawkę Zarządu, która związana jest z programem 
realizowanym przez PCPR we Wrocławiu. Otrzymamy dofinansowanie w kwocie 200.737,- zł 
z Europejskiego Funduszu Społecznego. Nasz udział wyniesie 7.502,- zł (środki 
zabezpieczone w budŜecie PCPR), pozostała część w wysokości 16.048,- zł będzie pochodziła 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. W związku z przedstawioną 
autopoprawką, zmienią się odpowiednio paragrafy przedstawionej wcześniej uchwały: § 1 – 
suma dochodów wyniesie 573.074,- zł, w § 2 – suma wydatków wyniesie 818.206,- zł. 
Ponadto autopoprawka zawiera aktualizację załącznika, który przedstawia źródła 
finansowania z programów unijnych. 
 
Głos zabrał radny Sieja, który wyraził wątpliwości odnoszące się do dwóch kwestii. Po 
pierwsze niepokojący jest, zdaniem radnego, wzrost deficytu budŜetowego Powiatu. Od 
początku roku wzrósł o 1,5% i ma tendencje wzrostowe. Druga niepokojąca kwestia to brak 
informacji, jak realizowany jest budŜet po stronie dochodowej, zwłaszcza jeśli chodzi o 
dochody majątkowe. Czas, by Zarząd złoŜył informację – ile do tej pory nieruchomości 
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wystawiono na sprzedaŜ oraz jaka jest realizacja tych dochodów? Radny Sieja wyraził opinię, 
iŜ jest to waŜne, aby moŜna było odpowiedzialnie głosować nad deficytem budŜetu. 
 
O głos poprosiła Skarbnik Powiatu. Nawiązując do wypowiedzi przedmówcy, zwróciła uwagę 
zebranych na sformułowanie deficytu budŜetowego, który będzie rósł, gdyŜ po pierwsze 
wynika to z ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz z ustawy 
o finansach publicznych, które definiują, co jest dochodem, a co wydatkiem budŜetu. Deficyt 
musi się zwiększać, gdyŜ zwiększamy wydatki, których źródłem było w pierwszym etapie 
wprowadzenie nadwyŜki budŜetowej, co zostało zawarte w załączniku pokazującym źródła 
naszego zadłuŜenia. NadwyŜka nie jest dochodem. Wydatki zaś związane z budową siedziby 
pochodzą z kredytu, który wg przepisów ustawy równieŜ nie jest dochodem, a jedynie 
przychodem. Wspomniane 1,5% nie ma związku z ukształtowaniem i zaplanowaniem 
budŜetu na 2009 rok. 
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego na 2009 rok została podjęta 
większością 14 głosów „za” przy 6 przeciwnych i 1 wstrzymującym się. 
  
Punkt 7. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Stypendialnej Rady 
                Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Szczykutowicz przypomniał, iŜ jak co roku, zgodnie z uchwałą 
o przyznawaniu stypendiów Rady Powiatu Wrocławskiego, Rada powołuje ze swego grona 
przedstawicieli Komisji Stypendialnej do rozpatrzenia wniosków. Dwie osoby są z „klucza”, tj. 
Przewodniczący Rady oraz Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Dwóch 
członków desygnuje Komisja EKS, dwóch pozostałych – Zarząd Powiatu. 
Następnie poprosił Przewodnicząca Komisji EKS o przedstawienie członków desygnowanych 
przez Komisję. 
 
Przewodnicząca Komisji EKS poinformowała, Ŝe do składu Komisji Stypendialnej 
wytypowano: radną Lidię Reps oraz radnego Piotra Chmurzyńskiego. 
Jednocześnie Komisja EKS wniosła prośbę do Pana Starosty o przygotowanie informacji nt. 
systemu stypendialnego, który uruchomiliśmy na poziomie szkół. W tym miejscu ponowiła 
prośbę o przesłanie informacji członkom Komisji EKS. 
Ponadto radna Jaroń poprosiła o dopasowanie terminu posiedzenia Komisji Stypendialnej do 
planów wakacyjnych jej członków, aby moŜna było obradować w komplecie. 
 
Następnie, z ramienia Zarządu, Starosta Wąsik przedstawił do składu Komisji Stypendialnej 
Wicestarostę Ireneusza Słomę oraz radnego Stefana Krzywosza.  
 
Przewodniczący Szczykutowicz poprosił Radnych o wpisanie wymienionych nazwisk 
do przedłoŜonego projektu uchwały. 
 
Głosów w sprawie nie było 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Stypendialnej Rady Powiatu Wrocławskiego 
została podjęta jednogłośnie 21 głosami „za”. 
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Po podjęciu uchwały Przewodniczący poinformował, Ŝe termin posiedzenia Komisji 
Stypendialnej zostanie ustalony w porozumieniu z dyrektorem Wydziału Edukacji, Kultury 
i Sportu Starostwa, który przyjmuje wnioski stypendialne od uczniów. Po upływie terminu 
składania wniosków, zostanie skonsultowany ze wszystkimi członkami Komisji, aby mogła 
obradować w pełnym składzie. 
  
Punkt 8.  Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miejskiej  
                 w Sobótce dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu  
                 Opieki Zdrowotnej pn. Leczniczo - Rehabilitacyjny Ośrodek Medycyny  
                 Rodzinnej w Sobótce 
 
Informację w tym punkcie przedstawił Wicestarosta Powiatu. 
Projekt dotyczący likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
pn. Leczniczo - Rehabilitacyjny Ośrodek Medycyny Rodzinnej w Sobótce był juŜ konsultowany 
przez Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej w maju br. Wówczas Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt, niemniej, w związku z tym, iŜ w terminie 30 dni nie była planowana 
sesja, przyjęto stanowisko, aby „milcząco” zaakceptować przesłany projekt. 
Jednak władze Sobótki poczyniły pewne zmiany oraz przesunięcia dat i po raz kolejny, na 
początku czerwca, Rada Powiatu otrzymała projekt likwidacji Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej do zaopiniowania. Zarząd zapoznał się z uzasadnieniem, 
zasięgnął opinii zainteresowanych środowisk i proponuje w dniu dzisiejszym, aby Rada 
Powiatu Wrocławskiego wyraziła pozytywną opinię nt. planowanych zmian. Wicestarosta 
dodał, Ŝe na miejsce SP ZOZ-u powstanie spółka pracownicza. Nie ma protestów środowiska 
w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej. 
 
Przewodnicząca L. Reps przekazała pozytywna opinię Komisji, podjętą podczas posiedzenia 
w dniu dzisiejszym. 
 
Więcej głosów nie było 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały z dopiskiem w § 1 Zaopiniować 
„pozytywnie” projekt uchwały Rady Miejskiej w Sobótce dotyczącej likwidacji 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pn. Leczniczo - Rehabilitacyjny 
Ośrodek Medycyny  Rodzinnej w Sobótce. 
 
Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miejskiej w Sobótce dotyczącej 
likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pn. Leczniczo - 
Rehabilitacyjny Ośrodek Medycyny  Rodzinnej w Sobótce została podjęta większością 19 
głosów „za” przy 2 wstrzymujących się. 
 
Punkt 9.  Uchwała w sprawie skargi Pani Wandy śygadło na Starostę Powiatu 
                Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Szczykutowicz przypomniał zebranym, iŜ na ostatniej sesji Rada skierowała 
skargę do rozpatrzenia Komisji Transportu i Dróg, po czym oddał głos Przewodniczącej 
Komisji. 
Radna Wilk opisała sprawę przedstawioną w skardze oraz przekazała zebranym stanowisko 
Komisji Transportu i Dróg wypracowane podczas posiedzenia w dniu 29 maja 2009 r., 
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przedstawione w uzasadnieniu do przedłoŜonym w dniu dzisiejszym projekcie uchwały, 
uznające skargę za nieuzasadnioną. 
 
Głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skargi Pani Wandy 
śygadło na Starostę Powiatu Wrocławskiego, uznający skargę za nieuzasadnioną. 
 
Uchwała w sprawie skargi Pani Wandy śygadło na Starostę Powiatu Wrocławskiego została 
podjęta większością 18 głosów „za” przy 3 wstrzymujących się. 
 
Punkt 10.  Interpelacje i zapytania Radnych 
 
Radny Sieja wyraził chęć złoŜenia do protokołu interpelacji lub zapytania w związku 
z nieotrzymaniem do dnia dzisiejszego odpowiedzi od Zarządu Powiatu na pytanie o aktualne 
wykonanie planu dochodów, w szczególności majątkowych. ZauwaŜył, Ŝe jest to bardziej 
zapytanie, ale pozostawił decyzję w tej kwestii Zarządowi. Ponadto poprosił o informację, 
jaki jest stan nadwyŜki z lat poprzednich, który pozostanie po zrealizowaniu deficytu, który 
uchwaliliśmy dzisiaj. 
 
Przewodniczący Rady wyraził zdanie, iŜ radny Sieja zgłasza interpelację, a ta powinna być 
złoŜona na piśmie. Zapytanie odnosi się do spraw bieŜących. Natomiast poruszona przez 
radnego Sieję kwestia dotyczy sprawy szerszej, dotyczącej budŜetu. Aby Zarząd i Pani 
Skarbnik mogli precyzyjnie odpowiedzieć, powinni to zrobić teŜ na piśmie.  
 
Radny Sieja odpowiedział, Ŝe chociaŜ róŜni się oceną, gdyŜ uwaŜa, Ŝe jest to zapytanie 
dotyczące prostej sprawy, na którą Zarząd powinien znać odpowiedź, niemniej postąpi 
zgodnie ze stanowiskiem Przewodniczącego. 
 
O głos poprosił Starosta Wąsik. 
Wyraził zdanie, Ŝe moŜe to zostać potraktowane jako zapytanie, na które moŜe w tym 
momencie udzielić odpowiedzi. Po pierwszym lipca bowiem zostanie przedstawiona pełna 
informacja z wykonania budŜetu Powiatu Wrocławskiego za I półrocze 2009 r. Starosta 
zapewnił, Ŝe moŜe dołoŜyć starań, aby radny Sieja otrzymał informację jako pierwszy. 
Zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby wniosek radnego Siei potraktować jako 
zapytanie, na które Zarząd udzieli odpowiedzi w formie zaproponowanej przed chwilą. 
  
Przewodniczący Szczykutowicz podtrzymał swoje stanowisko, niemniej uzaleŜnił formę – czy 
zapytania, czy interpelacji od woli radnego Siei. Albo uzna, Ŝe jest to zapytanie, na które 
uzyskał odpowiedź, albo złoŜy na piśmie interpelację. 
 
Więcej głosów nie było. 
  
Punkt 11.  Wnioski i oświadczenia 
 
Radna Jaroń złoŜyła w imieniu własnym i mieszkańców Kiełczowa podziękowanie za szybką 
interwencję w związku ze złoŜoną podczas ostatniej sesji interpelacją w sprawie remontu po 
zimie nawierzchni dróg powiatowych w Kiełczowie (ulice: Wrocławska i Wilczycka). 
 
Następnie Przewodniczący poprosił Wiceprzewodniczącego Solińskiego o przedstawienie 
treści pisma pani Danuty Zawiszy - byłej głównej księgowej w PSZ Nr 1 w KrzyŜowicach 
z dnia 15.06.2009 roku skierowanego do Rady Powiatu Wrocławskiego. 
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Wiceprzewodniczący Soliński odczytał pismo, którego kopia znajduje się w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz uznał, Ŝe pomimo iŜ pismo nie jest zatytułowane jako skarga, 
zawiera dość waŜkie zarzuty pod adresem dyrektora PZS Nr 1 – Adama Gardynik i naleŜy je 
traktować jako skargę.  
ZłoŜył wniosek o skierowanie jej, zgodnie ze Statutem Powiatu Wrocławskiego, do 
rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. 
Ze względu na okres wakacyjny wnioskował o nieustalanie ścisłego terminu, niemniej – bez 
zbędnej zwłoki. 
 
Głos w sprawie zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Z. Sieja, prosząc o informację, czy 
Zarząd zlecił jakieś działania kontrolne lub audytorskie, gdyŜ wolałby, aby kontrole nie 
nakładały się na siebie. 
 
Przewodniczący wyraził zdanie, iŜ tryb pracy nad rozstrzygnięciem skargi stanowi 
wewnętrzną sprawę Komisji Rewizyjnej, po czym oddał głos Staroście Powiatu. 
 
Starosta Wąsik wyjaśnił, Ŝe po stwierdzeniu nieprawidłowości przez Panią Skarbnik zostali 
dyscyplinarnie zwolnieni: kierownik gospodarstwa pomocniczego oraz główna księgowa. Nie 
ma moŜliwości dokonywania jednoosobowo zakupów w jednostkach budŜetowych. Zawsze 
musi być kontrasygnata głównej księgowej. Przeprowadzony audyt stwierdza 
nieprawidłowości, z których najwaŜniejsza dotyczy zakupu nawozu. 
Pismo wpłynęło wczoraj i Zarząd musi sprawdzić, czy istotnie dokumenty trafiały do 
dyrektora Gardynika. 
Dyrektor został zobowiązany do przedstawienia programu naprawy sytuacji. Mamy zbyt mało 
instrumentów, aby właściwie zajmować się tym gospodarstwem. Czekamy na nowelizację 
ustawy o finansach publicznych. 
 
O głos poprosiła radna Jaroń, która „ku uporządkowaniu” poprosiła o odpowiedź na 
następujące pytania: 
Kto zgłosił wcześniej nieprawidłowości? 
Kiedy odbyła się kontrola z ramienia Starostwa? 
Kiedy wpłynęła omawiana skarga? 
Kogo dotknęły kary porządkowe? 
 
Odpowiedzi udzielił Starosta Wąsik. Wyjaśnił, Ŝe informacja o nieprawidłowościach wpłynęła 
wraz z bilansem jednostki pod koniec stycznia 2009 roku. Zwolnienia nastąpiły w następnym 
miesiącu. Pismo głównej księgowej wpłynęło w dniu wczorajszym i wprowadzamy je na sesję 
Rady Powiatu. 
Zostały zwolnione osoby odpowiedzialne za te nieprawidłowości. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz sformułował wniosek: 
 
Rada Powiatu Wrocławskiego kieruje skargę do Komisji Rewizyjnej, nie wyznaczając terminu 
rozpatrzenia. 
Następnie poddał wniosek pod głosowanie. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie 21 głosami. 
 
 
Więcej głosów w tym punkcie nie było. 
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Punkt 12.  Zamknięcie XIX Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godzinie 11.00 Przewodniczący, Ŝycząc zebranym 
miłego wypoczynku, zamknął XIX Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 
 
 
 
 
Przebieg XIX Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego został zarejestrowany na taśmie magnetofonowej, 
która jest  przechowywana w Biurze Rady. 

 
 
 
 
 
 

Obradom przewodniczył 
i zatwierdził protokół: 

 
Waldemar Szczykutowicz 

 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Sporządziła: 
 
Monika Kłodnicka  
Inspektor w Biurze Rady Powiatu 
 
 
 
 
 


